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SAKSLISTE
Sak 1  Godkjenning av stemmeberettigede
Sak 2  Godkjenne innkalling, saksliste og forretningsorden
Sak 3  Valg av dirigent, referent og tellekorps
Sak 4  Valg av 2 personer som sammen med referent godkjenner protokollen.
Sak 5  Behandle Innkommet forslag – Flytting av CUP
Sak 6  Orientering om Var-utvalgets utredning – jfr. årsmøte vedtak fra 2024
Sak 7  Behandle Innkommet forslag - VAR

FORRETNINGSORDEN
1. Ekstraordinært Årsmøtet ledes av den valgte dirigenten
2. Ekstraordinært Årsmøtet kan ikke behandle forslag som ikke er oppført på den  

utsendte sakslisten. 
Andre saker kan behandles og avgjøres med 2/3 flertall.

3. Ingen representanter gis ordet mer enn 3 ganger i samme sak. 
Taletid første gang (5 min), andre og tredje gang (2 min.) 
Taletid til forretningsorden (1 min). 
Dirigenten kan foreslå kortere taletid og strek for inntegnede talere.

4. Alle forslag må leveres dirigenten skriftlig og i signert stand. 
Forslag kan ikke trekkes tilbake og nye forslag kan ikke settes frem etter at strek er satt, eller at 
saken er tatt opp til votering.  Forslag kan bare fremmes i saker som står på sakslisten.

5. Alle vedtak og valg avgjøres ved flertall av de avgitte stemmer med de unntak loven fastsetter.

.......... med ønske om et saklig og godt årsmøte.
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SAK 5: UFORANDRET CUPKALENDER
INNSENDER:
Lars Bårreng Hansen på vegne av 49 medlem-
mer i Sarpsborg 08 FF.

FORSLAG: 
Sarpsborg 08 FF skal i alle sammenhenger, 
formelle som uformelle, ha et klart og tydelig 
standpunkt mot flytting av den norske cupkalen-
deren.

BEGRUNNELSE
Ved fotballtinget 2025 vil det voteres over om 
man ønsker å følge Hangeland-utvalgets innstil-
ling til å legge om dagens cupkalender. Dette vil 
si innledende runder i august-oktober, og runde 
3-7 i mars-mai. 

Et slikt forslag vil føre til en oppstykking av 
fotballsesongen uforenelig med konkurransens 
hensikt. All den tid fotballsesongen spilles vår til 
høst(vinter), vil et avbrekk på fem måneder mel-
lom runde 2 og 3 føre til store endringer i delta-
gende lag. Man kan se for seg hvilke endringer 
et lag som Odd, som nå har rykket ned fra 
Eliteserien, vil gjennomgå i løpet av månedene 
desember til mars. 

I innstillingen gjøres det klart at runde 3 og 4 
foreslås spilt før landslagspausen i mars. I 2025 
er denne pausen fra den 17. til 25. Forutsetter 
man en uke i mellom de to rundene, ville da en 
runde 3 gått helgen 7. til 9. mars. Vær, og der-
med anleggssituasjonen rundt om i landet så 
tidlig på året er ekstremt uforutsigbar. Å skulle 
legge konkurransekamper til datoer som disse 
er en risiko. Denne risikoen blir ikke noe mindre 
tar man hvilke lag som kan spille seg til runde 
3 i NM til betraktning. Breddeklubbers evne til 
å avholde en fotballfest forminskes av å skulle 
flytte denne festen fra sommeren til mars. Den 
enkelte kampen som kanskje kan sies å bli mer 
attraktiv av en slik cupkalender, er selve cupfi-
nalen. Cupfinalen er den eneste runden i cupen 
hvor det aldri er et problem å vekke publikum-
sinteressen. Vil man gjøre turneringen mer at-
traktiv er det ikke cupfinalen som må løfts opp, 
men nettopp disse rundene som ville ha blitt 
spilt på svært ugunstige datoer tidlig på våren. 
I tillegg er en cupfinale på sommeren beviselig 

mindre interessant for TV-seere; i 2022 spilte 
de store publikumslagene Brann og Lillestrøm 
cupfinale på sommeren til et seertall i gjennom-
snitt på 211.000. Tilsvarende tall fra cupfinaler 
på vinteren mellom henholdsvis Haugesund og 
Viking, og Rosenborg og Strømsgodset, var på 
372.000 og 514.000. 

STYRETS KOMMENTARER  
OG INNSTILLING
Det er gode argumenter både for og imot en 
endring av dagens cupstruktur. Hovedideen 
bak og flytte cupfinalen til våren er å forbedre 
sportslig kvalitet, øke interessen og tilpasse 
terminlisten med internasjonale ligaer, samtidig 
som man gir cupen en klarere og mer attraktiv 
plass i norsk fotball.

Styret og sportslig ledelse i Sarpsborg 08 FF 
er enige med Hangelandsutvalgets hovedpunk-
ter og støtter deres innstilling. Nedenfor finner 
dere hovedargumentene som ligger til grunn for 
vår innstilling:

• Cup høst/vår, vil gi viktige konkurransekam-
per inn i en lang oppkjøring og vil bedre kon-
kurransevilkårene for norske lag i Europa, 
som igjen kan ha stor betydning for norsk 
fotball.

• Å spille kvartfinale, semifinale og finale i en 
tid av året det er fullt trykk i Eliteserien og 
viktige kvalifiseringskamper til Europa, vil 
kunne bety mindre fokus på cup. Dette er 
ikke ønskelig. 

• Mange andre land har allerede cupfinalene 
sine tidlig i kalenderåret, gjerne i starten/
midten av vårsesongen. En endring av 
dagens cupstruktur vil gjør det enklere å ko-
ordinere overgangsvindu og internasjonale 
turneringer/kamper for klubbene. 

• Cupfinale i mai gir med stor sannsynlighet 
bedre bane-/værforhold  som trolig vil opple-
ves positivt for alle involverte parter (spille-
re, publikum, presse, arrangør etc.).

KONKLUSJON: 
Styret støtter ikke innsendt forslag 
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SAK 6: RAPPORT VAR-UTVALGET  
SARPSBORG 08
MEDLEMMER:
Trond Sæterøy
Stein Petter Eidal
Hampus Andersson
Hans Petter Arnesen

Gjennom flere møter i løpet av høsten 2024 har 
VAR-utvalget i Sarpsborg 08 hentet inn informa-
sjon fra følgende kilder:
• Norges Fotballforbund (NFF) ved Roar Jo-

hansen
• Norsk Toppfotball (NTF) ved Cato Haug
• Dommere ved Ole Valen
• Innspill fra trenere og spillere i Sarpsborg 08

Dette er gjort for å innhente innspill som grunn-
lag for de konklusjonene utvalget kommer med. 

OVERORDNET MÅL:
• Vi ønsker å bevare øyeblikket i fotballen ved 

å fokusere på «clear and obvious»-beslutnin-
ger. Eksempel: Klar hands – klar straffe. 

• Tidsbruk må ytterligere ned.
• Vi ønsker mer rettferdige og forståelige 

avgjørelser.
• Vi ønsker å fjerne «skuespill», «lure domme-

ren» og stygt spill.
• Vi ønsker bedre kommunikasjon med og 

informasjon til tilskuerne som er til stede på 
stadion. 

HOVEDPUNKTER:
• Dommerens avgjørelse skal respekteres:-

Dersom dommeren har sett situasjonen, 
skal ikke VAR overstyre, med mindre det er 
en «clear and obvious» feil som VAR-rom-
met ser. Tolkning og skjønn skal ikke benyt-
tes i VAR-rommet. 

• Offside: 
Ved tvil om offside og dersom det ikke kan 
avgjøres umiddelbart (innen 1–5 sekunder), 
skal avgjørelsen gå i fordel av det angripen-
de laget. Dette har ingenting med «tungt 
flagg» å gjøre. Man skal ikke gå tilbake 
10–20 sekunder for å vurdere situasjonen 
og deretter løfte flagget for offside. 

• Synliggjøring av VAR-prosessen  
på stadion(intern):
• Publikum må få tilgang til samme infor-

masjon som TV-sendingene.
• Teknologien på stadion må fungere op-

timalt, og det må sikres bedre opplæring 
internt i Sarpsborg 08. 
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• Klare retningslinjer for VAR-avgjørelser:
• Offside: Kun klare og åpenbare feil skal 

korrigeres.
• Hands: Fokuser på tydelig viljehands, 

dvs. når arm/hånd aktivt føres mot 
ballen.

• Sakte film skal ikke være avgjørende 
i vurderingen innenfor 16 meter og av 
taklingssituasjoner ute på banen. 

• VAR-skjerm på stadion:
• Der det finnes storskjermer, skal domme-

ren se på skjermen sammen med publi-
kum før en endelig avgjørelse tas. Egen 
VAR skjerm fjernes der det er mulig.

• Alt som ble/blir vist på VAR-skjermen 
skal også vises på storskjermen. 

• Profesjonalisering av dommere:
• Dommere må være helprofesjonelle. 

Kompetanse og skolering må heves for 
alle involverte.

• Fokus på klar og tydelig kommunikasjon 
mellom VAR rom og dommer.

• Dommeren skal være sjefen – ikke 
VAR-rommet. 

• Utvikling av teknologi:
• Det må investeres i flere kameraer rundt 

banen for å sikre høyere kvalitet. Målet 
bør være ni kameraer der dette er gjen-
nomførbart.

• Mållinjeteknologi er ønskelig, men kost/
nytte-effekten må vurderes. 

• Reduksjon av filming og stygt spill:
• Selv om filming har blitt redusert betrak-

telig, ønskes det at konsekvensene for 
filming blir hardere eller trer i kraft raske-
re når slike hendelser oppstår.

• Det ønskes også at stygt spill som ikke 
blir tatt under kamp, men som man ser 
ved senere evaluering/analyse av kamp-
gjennomføring, at det kan settes i gang 
sanksjoner i etterkant. 

• Stadionopplevelsen kan forbedres  
Ved at arrangøren bruker storskjermen 
umiddelbart for å vise VAR-avgjørelser som 
«MÅL» og lignende. Alt er tilgjengelig for 
arrangør, avgjørelser, bilder fra VAR rommet, 
beskjeder og informasjon. 

• Rapportering fra NFF: 
Alle rapporter fra NFF/NTF må forklare fakta 
og tall bedre. For eksempel: Hva menes kon-
kret med en forbedring til 97 %, hva måles 
egentlig?
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SAK 7: INNSENDT FORSLAG - VAR
FORSLAG: 
Sarpsborg 08 FF skal i alle sammenhenger, 
formelle som uformelle, ha et klart og tydelig 
standpunkt mot bruk av VAR i norsk fotball. 
Innsender: Lars Bårreng Hansen på vegne av 50 
medlemmer

SARPSBORG 08 FF SINE 
BETRAKTNINGER RUNDT  
INNKOMMET FORSLAG
Den 18.10.21 var Sarpsborg 08 FF med på et 
styremøte i NTF og stemte for innføring av VAR 
i norsk fotball. Styret støttet administrasjon 
og sport sin innstilling på dette punktet. Admi-
nistrasjon og styret hadde i forkant av møtet i 
NTF et møte med Fossefallet, hvor klubben fikk 
støtte for sin innstilling.  

BAKGRUNN VAR:
• Innføring av VAR er nedfelt i NFF Strate-

giplan og vedtatt på forbundstinget mars 
2020

• Desember 2020 signeres medieavtalen med 
TV2(2023-2028), hvor TV2 skal dekke deler 
av kostnad rundt VAR, en del av TV avtalen. 
Dette er en 6 årig avtale.

• Oktober 2021 beslutter klubbene i NTF at 
VAR skal innføres, og styret i NFF beslutter 
samtidig dette, med bakgrunn i NTF sin 
innstilling.

• Mål med VAR : «en mer rettferdig konkurran-
se» og «beskytte spillerne»

• VAR er et hjelpemiddel for dommerne
• Hver kamp har sitt eget VAR team
• Det er 4 konkrete type situasjoner hvor VAR 

skal benyttes
• Scoringer – offside
• Straffespark
• Tildeling av direkte rødt kort
• Feil identitet til spiller som gis kort

• 41 land i Europa vil benytte seg av VAR i 
2025

• Alle store investeringer er gjennomført av 
klubbene og TV2

• Internasjonalt er VAR et satsingsområde, og 
VAR i norsk fotball er viktig for internasjonal 
deltakelse for våre dommere.

I forkant av årsmøtet i Sarpsborg 08 FF i mars 
2024 kom det et forslag fra medlemmet Meret-
he Sandtangen; «Sarpsborg 08 skal i alle sam-
menhenger, formelle som uformelle, ha et klart 
og tydelig standpunkt mot bruk av VAR i norsk 
fotball.” 

Styret i Sarpsborg 08 ønsket ikke å støtte 
innkommet forslag, men at klubben skal jobbe 
for å utvikle og forbedre VAR. Styret fikk med-
hold på sitt forslag på årsmøtet 2024. Samtidig 
ble det et årsmøte vedtak på at en VAR gruppe 
bestående av klubb og supportere gjennom 
året skulle jobbe med forbedringer og utvikling. 
Utvalget har bestått av Stein Petter Eidal, Trond 
Sæterøy, Hampus Andersson og Hans Petter 
Arnesen. Avsluttende rapport fra utvalget fore-
ligger på dette ekstra ordinære årsmøte.

Sarpsborg 08 har gjennom 2024 vært i dialog 
med NTF angående forbedring av VAR, og blant 
annet sendt inn dette fra klubbens VAR utvalg: 
• Det ønskes at kun «clear and obvious» feil 

skal endres eller tas av VAR
• Dommeren er sjef, ikke VAR rommet, sier 

dommeren at han har sett situasjonen så 
skal VAR rommet «trekke seg tilbake» der-
som en feil ikke er «clear and obvious».

• Tolkning og skjønn skal ikke benyttes
• Øke antall kamera til 9, som er sagt fra NFF 

vil være det optimale
• Det skal brukes minimalt med tid på offsi-

de(1-5 sek), igjen «clear and obvious».
• Tunge flagg skal unngås, slik at man slip-

per å gå spille videre i 10-20 sekunder for 
å avvente VAR rommet, igjen «clear and 
obvious»

• Hands – fokuser på «gamle» viljehands, 
altså hånd føres mot ball

• VAR skjerm på stadion skal benytte samme 
info som TV bilder

• Dommer skal benytte storskjerm på stadion 
for å se bilder, sammen med publikum

• Dommere må helprofesjonaliseres, og det 
må være stor fokus på kompetanse og opp-
læring.

• Mållinje teknologi er ønsket, men her er det 
en kost-nytte effekt som må vurderes
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• Stygt spill og filming er redusert, men det 
som skjer må slås hardere ned på, og da 
gjerne også i etterkant når en kamp gås 
gjennom på nytt.

• Stadion opplevelse må forbedres, tekno-
logisk informasjon og kommunikasjon til 
publikum på stadion må bedres. Skapes 
større forståelse for avgjørelser.

• Statistikk som presenteres er etter interna-
sjonal standard, men det må presiseres nær-
mere rundt hva som faktisk ligger i tallene.

FAKTA – VAR, 2024:
• Ventetid i snitt i 2024 er 41 sekunder pr 

kamp
• 62 beslutninger er endret etter VAR sjekk

• 32 endres på «øret» (1min 02 sek), 30 
endres ved VAR skjerm sjekk(1min 24 
sek) 

• 11 straffer annulert, 16 straffer tildelt
• 24 mål annulert, 5 mål tildelt
• 5 røde kort tildelt, 1 rødt kort annulert

• 2033 situasjoner sjekket av VAR
• 484 situasjoner er sjekket nærmere
• 415 sjekker støtter dommer
• 7 situasjoner hvor dommer står på sitt 

valg
• 762 sjekk av mål

• 679 mål godkjent - 5 mål godkjennes av 
VAR

• 83 mål annulert - 24 annulert etter VAR 
sjekk

• Utsatt avspark p.g.a. VAR sjekk, 38 ganger 
(30 sek i snitt)

• Gått fra 87% til 97% riktige avgjørelser
• VAR griper inn i hver 4. kamp

ENDRINGER GJORT I 2024:
• Innspill fra S08 og klubbene, få ned tiden 
• Endring av marginale offside
• Minimer tidsbruk på skjerm, mindre bruk av 

skjerm
• Endret grafikk på storskjerm, kan vise alt av 

repriser, og alt som dommeren står og ser 
på

• Bekreftes mål umiddelbart på storskjerm 
når godkjent

• Mai 2024 6. kamera innført 
 
 

ENDRINGER SOM INNFØRES  
INN MOT 2025
• IFAB ser på luft mellom spillere på offside, 

ikke VAR relatert, men regel relatert
• IFAB ser på klargjøring av handsregel, ikke 

VAR relatert, men regel relatert
• IFAB regel endring sommer 2024, som 

innføres sesong 2025 i Norge, hands regel 
i forhold til hand i bakken. Igjen ikke VAR 
relatert, men regel endring.

TV2 og NFF har startet en prosess med å se 
nærmere på type linse og forbedring av kva-
litet på bilder, vil øke kvalitet på VAR og sikre 
beslutninger som tas. Denne utvikling er gjort i 
Danmark og vil mest sannsynlig også komme til 
Norge i løpet av 2025.

Videre ligger det også en økonomisk risiko 
dersom klubbene skulle velge å legge ned 
VAR. En avvikling av VAR vil kunne ha juridiske 
konsekvenser, spesielt i forhold til eksisterende 
kontrakter mellom NFF, NTF, og samarbeids-
partnere som TV2 og deres underleverandører. 
Det er usikkert hvor store beløp som eventu-
elt må avskrives, og hvilke krav TV2 vil kunne 
komme med til toppklubbene, men Forbundets 
advokater påpeker risiko for et betydelig antall 
millioner kroner for toppklubbene. Det er ikke 
ensbetydende med at fotballen vil akseptere 
slike krav, men det viktig å være oppmerksom 
på risikoen.
 
Utover de potensielle økonomiske implikasjone-
ne på et avtalerettslig plan så er det heller ikke 
utenkelig at avvikling av VAR vil kunne få nega-
tive konsekvenser for Eliteserien og Sarpsborg 
08 som sponsorobjekter. Eliteserien er inne i en 
meget positiv utvikling, publikum, samt både 
sportslig og som kommersielt produkt. En avvik-
ling av VAR med tilhørende nedskalert TV-avtale 
vil kunne slå negativt inn både på klubbenes 
økonomi og redusere Eliteseriens nåværende 
attraktivitet. Dette er konsekvenser som nok er 
av noe mer langsiktig karakter, men risikoen kan 
ikke ignoreres.

Styret i Sarpsborg 08 FF har hatt uformelle 
samtaler med enkelte spillere i egen klubb, samt 
klubbene Odd, Bodø Glimt og Brann. Dette for å 
få innspill på tanker som er i garderoben. Tilba-
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kemeldinger til vårt styre fra dette er; at dagens 
VAR må forbedres, men det ønskes ikke at VAR 
fjernes. Det påpekes at dommere må få bedre 
kompetanse, og at flere kamera på stadion kan 
være et hjelpemiddel. Tilbakemeldinger er klare 
på at spillet har blitt mer rettferdig, spesielt for 
mindre klubber. Det påpekes at vi ikke kan stå 
utenfor utviklingen i Europa på dette feltet. Det 
ønskes at VAR beholdes, og utvikles videre.

MULIGE KONSEKVENSER VED  
Å FJERNE VAR:
• Konsekvenser for spilleres sikkerhet?
• Hva blir feilrate og konsekvens av økte 

feilavgjørelser?
• Det er inngått en avtale med TV2 som har 

økonomiske konsekvenser, hvilke konse-
kvenser og hvor mye kostnader som føres 
tilbake til klubb er usikkert. 

• Rekruttering nye dommere kan bli vanskeli-
gere

• Norske dommere kan velge å dømme uten-
lands for å få VAR erfaring, kan bli et krav 
fra UEFA om at topp dommere skal dømme i 
ligaer med VAR. 

• Beholde dommere kan bli utfordrende når 
denne trygghet for dommeren fjernes

• Europacup deltakelse i fremtiden? Vil VAR 
komme som et krav fra UEFA?

SARPSBORG 08 SIN INNSTILLING:
Sarpsborg 08 sitt styre, vil heller ikke denne 
gang støtte forslaget som er kommet inn, og vil 
be årsmøtet om å ikke stemme for forslaget. 
Styret i Sarpsborg 08 ønsker årsmøtet tar stil-
ling til vårt motforslag:

Sarpsborg 08 sitt styre og administrasjon 
skal fortsette, gjennom avtaleperioden, arbeidet 
med å forbedre VAR for å bedre kampflyt og 
opplevelser på stadion, og gjennomføring av 
kampen, i de fora dette faller naturlig. 

Motivering:
Vi ser også, at VAR har hatt klare forbedrin-

ger gjennom 2024, tidsbruken har gått ned 
og det har blitt langt større fokus på «clear 
and obvious» beslutninger. Vi som klubb har 
sammen med NTF og de andre toppklubbene 
arbeidet med forbedringer gjennom sesongen 
2024. Det er erfart klare forbedringer i gjennom-
føring av VAR, basert på våre og andre klubbers 
tilbakemeldinger.

Vi ser også at våre innspill, og beslutninger 

som allerede er tatt i forhold til regel endringer, 
vil føre til en bedre kvalitet av gjennomføringen 
av VAR i 2025. Både i utforming av teknolo-
gien, men også den praktiske gjennomføring 
rundt kamp, av dommere og VAR team. Vi ser 
at ytterligere regelendringer fra IFAB vil gjøre 
både flyten i spillet samt bruk av VAR langt mer 
effektiv i fremtiden.

Vi mener at hensikten bak VAR, nemlig å 
gjøre fotballen mer rettferdig, samt beskytte 
spillerne, er oppnådd.

Vi som klubb ønsker å fortsette å være med 
på å utvikle VAR og norsk toppfotball også gjen-
nom 2025 og resten av avtaleperioden. Vi som 
klubb ønsker å fortsette arbeidet for at VAR skal 
bli et bedre stadion produkt enn «sofa produkt». 
Vi ønsker å fortsette å jobbe for at VAR situasjo-
nene ikke ødelegger kampflyten, samt at infor-
masjonsdelingen rundt VAR gjøres på Stadion. 

Vi opplever at VAR har gjort Eliteserien til en 
mer rettferdig liga, og det er bra.

Vi opplever at både NFF, NTF og TV2 ønsker 
å videreutvikle dette produktet sammen med 
klubbene og det er en forutsetning, og veldig 
positivt. Vi opplever at det settes opp gode 
målsetninger og ønsker for videreutvikling av 
VAR for 2025, for at det skal bli et bedre stadion 
produkt.

Vi ønsker å presisere at dette er et lengre 
prosjekt, og vi nettopp har fullført år 2 av dette. 
Å stoppe utviklingen, stille oss utenfor hva som 
er viktig for dommere i europeisk fotball og 
den europeiske fotballen generelt, vil ikke være 
fornuftig for norsk toppfotball.

Det ligger også en økonomisk risiko dersom 
klubbene skulle velge å legge ned VAR. Det er 
usikkert hvor store beløp som må avskrives, og 
hvilke krav TV2 vil komme med til toppklubbene. 
Forbundets advokater påpeker risiko for betyde-
lig antall millioner kroner som må avskrives hos 
toppklubbene. 

Dersom årsmøtet stiller seg bak det innkom-
ne forslaget, vil Sarpsborg 08 som klubb, og sty-
ret ikke kunne delta i utviklingen av VAR og være 
med i arbeidsprosesser for å forbedre og utvikle 
fotballen innenfor denne teknologien. Vi føler at 
forslaget er begrensende og ikke utviklende for 
norsk toppfotball og Sarpsborg 08 som klubb. 
Sarpsborg 08 FF skal være en klubb som er i 
utvikling og jobber med fremtidige muligheter, 
da må vi også støtte, samt fortsatt sørge for å 
være delaktige med å jobbe for en utvikling av 
norsk topp fotball.


